
BR.0012.8.9.2024 

Protokół Nr 5/2024 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 22 sierpnia 2024 r. 

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

Posiedzenie Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska otworzyła 
Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie 
Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu oraz: 

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski  

- Grzegorz Stokłosa – Członek Zarządu Powiatu w Krakowie 

- Piotr Śliwa – Powiatowy Inspektor  

- Marcin Wójtowicz – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Leśnictwa 

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD 

Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń 

4. Informacja na temat działalności Inspekcji Weterynaryjnej. Posiedzenie z udziałem 
przedstawicieli z Powiatowego Inspektoratu Weterynarii 

5. Informacja na temat opracowywanego Programu Ochrony Środowiska Powiatu 
Krakowskiego 

6. Realizacja projektu zintegrowanego LIFE-IP EKOMAŁOPOLSKA wdrażanie 
regionalnego planu działań dla klimatu i energii dla województwa Małopolskiego. 

7. Sprawy bieżące 

8. Zamknięcie obrad 

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁÓW Z POPRZEDNICH POSIEDZEŃ 

Nie było uwag do protokołów. 

Komisja jednogłośnie - 8 głosami za - przyjęła protokół poprzedniego posiedzenia. 

4. INFORMACJA NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI INSPEKCJI WETERYNARYJNEJ. POSIEDZENIE Z UDZIAŁEM 

PRZEDSTAWICIELI Z POWIATOWEGO INSPEKTORATU WETERYNARII 
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Piotr Śliwa przedstawił informację na temat działalności Powiatowego Inspektoratu w 
Weterynarii w Krakowie. Działania inspektoratu opierają się głównie na ustawie o Inspekcji 
Weterynaryjnej. Omówił strukturę organizacyjną. Lokalizacja jest bolączką – wjazd stwarza 
trudności dla petentów. Przedstawił działania za zeszły rok - ponad 5 tys. kontroli w terenie. 
Omówił sytuację z chorobami zakaźnymi na terenie powiatu. Od 2014 roku nie odnotowany 
został żaden przypadek wścieklizny. W 2023 roku była ptasia grypa w Dojazdowie. Zdążają 
się przypadki padnięć ptaków wolnożyjących na gorączkę zachodniego Nilu. Prowadzony 
jest monitoring ptaków padłych. 

Bartłomiej Szczoczarz pytał czy jest pomysł na rozwiązanie problemu z obecnością dzików 
w mieście. 

Piotr Śliwa odpowiedział, że Inspekcja nastawiona jest na edukację ludzi. Uczula się na 
zamykanie śmietników. Stosowane są klatki do łapania dzików, które są wywożone w inną 
lokalizacje co jednak jest niezgodne z przepisami weterynaryjnymi. 

Rozmawiano o problemach związanych ze zwiększającą się populacją dzików na terenie 
powiatu i możliwościami w celu zmniejszenia ich występowania . 

Bartłomiej Szczoczarz zwrócił uwagę na problem z odstrzałem dzików w terenie 
zabudowanym. 

Piotr Śliwa powiedział, że współpracują z kołami łowieckimi. Co roku 800 dzików w powiecie 
jest odstrzelanych jednak możliwości myśliwych są ograniczone. Problem jest z realizacja 
odstrzału. Inspekcja stoi na straży ochrony zwierząt, współpracuje z myśliwymi wypłacając 
im 350 zł za jednego odstrzelonego dzika. To nie rekompensuje to całkowitych kosztów  

Katarzyna Stadnik poruszyła kwestię braku granicznego inspektoratu na lotnisku w Balicach. 

Piotr Śliwa powiedział, że terminal jest rozbudowywany, potrwa to jeszcze rok. Rozważane 
jest przywrócenie punktu. W tej chwili zadania kontroli weterynaryjnej przejęła Izba Celna. 

Katarzyna Stadnik pytała o przebywanie zwierząt na kwarantannie. 

Piotr Śliwa powiedział, że zwierzęta odbywają kwarantannę w miejscu docelowym, czyli pod 
adresem zamieszkania. Nie ma personelu, który mógłby się zajmować zwierzętami. 

Katarzyna Stadnik pytała o pieniądze z nałożonych kar. 

Piotr Śliwa odpowiedział, że wpływy są przekazywane do budżetu centralnego. Inspekcja nie 
ma konta dochodów własnych. Od 2 lat kontrole sprawdzające są płatne i to jest dodatkowa 
mobilizacja dla podmiotów by wszystko podczas takiej kontroli wyszło dobrze. Pierwsza 
kontrola jest bezpłatna, druga jest płatna  

Katarzyna Stadnik poruszyła kwestię likwidacji zwierząt. Pytała o grzebowiska dla psów i 
kotów. 
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Piotr Śliwa powiedział, że nowych pomysłów nie zna, stare rozbiły się o brak akceptacji 
społecznej. Część terenu miało być z Uniwersytetu Rolniczego w okolicach Chełma. Rola 
inspekcji jest tylko opiniodawcza. W Miechowie oraz w Gołczy jest spalarnia dla zwierząt. Na 
lasku i podkarpaciu są grzebowiska 

Na tym dyskusję zakończono. 

5. INFORMACJA NA TEMAT OPRACOWYWANEGO PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA POWIATU 

KRAKOWSKIEGO 

Marcin Wójtowicz omówił program ochrony środowiska powiatu krakowskiego. Może on 
być potrzebny w ubieganiu się o pozyskanie środków zewnętrznych. Konsultacje społeczne 
są wymagane w tego typu programach, planowane są one na 2025 rok. Musi w nim być lista 
zadań z zakresu ochrony środowiska, którą należy zebrać od wszystkich gmin bez 
możliwości nadzoru i selekcji.  

Katarzyna Stadnik pytała czy to przygotowuje wydział czy zlecone zostanie. 

Marcin Wójtowicz powiedział, że planuje się zlecić.  

Marek Piekara pytał o odbiór azbestu w gminie Iwanowice  

Marcin Wójtowicz odpowiedział, że program się zakończył w zeszłym roku. Obecnie powiat 
nie realizuje z gminami programu w zakresie odbioru azbestu  

Komisja rozmawiała o odbieraniu azbestu.  

Elżbieta Burtan powiedziała, że azbest jest już zapominany teraz głównym tematem jest 
deszczówka. Wystąpić można do gmin o azbest żeby zrobić inwentaryzacje  

6. REALIZACJA PROJEKTU ZINTEGROWANEGO LIFE-IP EKOMAŁOPOLSKA WDRAŻANIE 

REGIONALNEGO PLANU DZIAŁAŃ DLA KLIMATU I ENERGII DLA WOJEWÓDZTWA MAŁOPOLSKIEGO. 

Marcin Wójtowicz omówił realizację projektu. Przedstawił prezentację (załącznik nr 2). 

7. SPRAWY BIEŻĄCE 

Nie zgłoszono 

8. ZAMKNIĘCIE OBRAD 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Rozwoju Wsi, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Katarzyna Stadnik zamknęła posiedzenie Komisji. 
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Protokołowała: Przewodnicząca Komisji 
Pogan Karolina  Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 Katarzyna Stadnik 


